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تیـــم ملـــی فوتبـــال ایران امـــروز کار خود از ســـری رقابت هـــای مقدماتی 
جام جهانـــی 2026 را آغـــاز می کنـــد. بـــه همیـــن بهانه دقایقی با مســـعود 
اقبالی کارشـــناس فیفا و فوتبال کشـــورمان همکلام شـــدیم که متن آن را 

در ادامه می خوانید.

مســـیر تیم ملی برای حضور در جام جهانی 2026 از امروز آغاز می شـــود و جالب 
اینکه این مسیر در حالی با هنگ کنگ آغاز می شود که در بازی های آسیایی با 

شکست از همین کشور از دور رقابت ها حذف شدیم. 
تیم ملی، هنگ کنگ را هم ببرد، سپس ازبکستان را هم ببرد و از گروهش صعود 
کند، بعدا چه خواهد شد؟ در ادامه این مسیر به تیم هایی مانند استرالیا، ژاپن 
و کره جنوبی که از قدرت های برتر آســـیا هســـتند، برخورد خواهیم کرد. نتیجه 
این دیدارها چیست؟ فرض بگیریم که قهرمان آسیا هم بشویم، وقتی 3 سال 
یکنان  یم با این نفرات و باز دیگـــر می خواهیـــم به جام جهانی برویم، قصـــد دار
یکنانی که میانگین سنی آنها بالای 30 سال است،  راهی این جام بشویم؟ باز
گر طرح و  قطعا با این نفرات در جام جهانی به مشـــکل خواهیم خورد. شـــما ا
کتیکی باشید، اگر نتیجه  استراتژی نداشته باشید و فقط به دنبال جنبه های تا
یـــد مطمئنا در آینده اتفاق خاصـــی رقم نخواهد خورد. این در حالی  هـــم بگیر
اســـت که امیر قلعه نویی نیز به دنبال نتیجه اســـت و یک مربی نتیجه گرا به 
یکنان لژیونر و همین  شمار می رود. بنابراین او در هر شرایطی باید از همین باز
گر امروز می توانند 60 دقیقه بدوند، 3  موجودی اســـتفاده کند. بچه هایی که ا

سال دیگر اصلا توان دویدن نخواهند داشت. 

پس با این وضعیت آینده روشنی را برای تیم ملی متصور نیستید؟
همین طور است. این برد و باخت ها هم برای ما تاثیرگذار نیست و آینده روشنی 
درباره تیم ملی با این وضعیت نخواهیم داشت. شما حتما تیم ملی نوجوانان 
را دیدید. اینها ســـرمایه های مملکت هســـتند اما چه چیزی از آنها درآمد؟ در 
 ! یلی که شکستش دادیم، واقعا فوتبال بازی کردیم؟ خیر مقابل انگلیس یا برز
یم و روی آن کار نکنیم و تیم های پایه  بنابراین تا زمانی که به قاعده هرم نپرداز
خود را درســـت نکنیم، بقیه کارها مثل آب در هاون کوبیدن اســـت و بنابراین 
به جایی هم نخواهیم رسید. شما فکر می کنید این بچه ها بهترین های ایران 
یکنی که یک پاس درست هم نمی تواند بدهد!  در تیم ملی نوجوانان بودند؟ باز
می گویند باران می آمد! این حرف ها چیست؟ در برابر برزیل فقط شانس آوردیم 
که موقعیت هایمان گل شـــدند. آیا با این وضعیت باز هم می توانیم این تیم را 
گر برنامه ریزی داشته باشیم  ! ا شکست بدهیم یا بعدا انگلیس را ببریم؟ خیر

شاید 10 سال دیگر مانند کره یا ژاپن بشویم. 

دو بازی پیش روی تیم ملی در جام جهانی 2026 را چطور ارزیابی می کنید؟
یم. ازبک ها این  گر هنگ کنگ را هم ببریم، مقابل ازبکستان به مشکل می خور ا
روزها خیلی خوب ظاهر شده اند و باید مقابل آنها هوشیار باشیم. حتی این تیم 

را هم ببریم در ادامه به دیوار خواهیم خورد چون در مقابل بزرگان و مدعیان آسیا 
ممکن است مساله پیدا کنیم. ما امروز قهرمان آسیا هم بشویم به قول معروف 
گر می خواهیم فوتبال این مملکت را درست کنیم  باز هم کاری نکرده ایم. ما ا
باید از پایه ها شـــروع کنیم و ســـازمان و مدیریت این بخش را بازســـازی کرده و 
روی رده های ســـنی با آوردن نیروهای متخصص ســـرمایه گذار کنیم تا بتوانیم 
بچه هایی را درســـت کنیم تا از اســـتانداردهای لازم برخوردار باشـــند و به این 

ترتیب این نفرات آینده فوتبال مملکت را تضمین کنند. 

اما با تفکر نتیجه گرایی، هرگز جوان گرایی شکل نخواهد گرفت. 
بایـــد ایـــن تفکـــر تغییر کند. اصلا این تیـــم قهرمان هم بشـــود در آینده به دیوار 
گر امیر می خواهد در تیم ملی  خواهیـــم خورد. باید این تفکر را درســـت کـــرد. ا
بمانـــد بایـــد یـــک قـــرارداد تا جام جهانی بـــا او ببندند تا او هـــم فرصت اصلاح 
تفکرش را داشـــته باشـــد. همین مربیانی هم که کنار دســـتش هســـتند کم کم 

تجربه اندوزی خواهند کرد. 

مدتی پیش شما انتقاداتی را به دستیاران قلعه نویی در تیم ملی مطرح کرده بودید 
و گفته بودید اینها در اندازه های تیم ملی نیستند. با این بردهای پیاپی هنوز سر 

صحبت خود هستید؟
مگـــر چـــه تیم هایـــی را برده ایم؟ تیم های آســـیای مرکزی و چنـــد تیم ضعیف 
آفریقایی را شکست داده ایم. اینها که محک درستی نیستند. زمانی می توانیم 
بگوییم این تیم کارایی دارد که با تیم های بزرگ اروپایی یا آمریکای لاتین بازی 
کنیم. با تیم های درجه ســـه و چهار بازی می کنیم تا دل مردم را خوش کنیم. 
باید این تفکرات پوپولیستی که دل عامه مردم فقط به نتیجه خوش است را 
یم. اما بحث کارشناسی متفاوت است. باید درست و با برنامه کار  کنار بگذار
کرد و سرمایه گذاری و اصلاح مدیریتی با حضور متخصصان را در دستور کار 
یکنی که در کلاس من لایسنس گرفته باید 10 سال بدود تا به یک  قرار داد. باز

باشگاه برسد اما یک شبه به تیم ملی می رسد. آخر الهویی کیست؟!

جهانبخش در مصاحبه ای گفته بود وضعیت فوتبال کشور را می دانیم اما انتقاد 

نکنید تا در جام ملت ها نتیجه بگیریم. 
گر انگلیس را هم  گر قهرمان هم بشـــویم آیا فوتبال کشـــور پیشـــرفت می کند؟ ا ا
روی اتفاق می بردیم، اتفاق بزرگی در ادامه می افتاد؟ مشـــخص اســـت با این 
بچه 17 ساله که بغل پا هم نمی تواند بزند، کار نشده است یا اینها را دستچین 
و بـــا رابطـــه به تیم ملی آورده اند و اینها ماحصل کار دو ســـاله حســـین عبدی 
هســـتند که باعث تاســـف است. اصلا ببینید کمک های حسین عبدی چه 

کسانی هستند. 

در هـــر صورت با همه این مســـائل، بازیکنان بـــزرگ تیم ملی اعتقاد دارند اتحاد 
خوبی در تیم ملی شکل گرفته است. 

مگـــر اینهـــا می تواننـــد غیـــر از این و علیه تیـــم ملی حرفی بزننـــد؟ الان من هم 
سرمربی تیم ملی بشوم کسی جرات نمی کند درخصوص تیم ملی بد بگوید 

و همه مثبت صحبت می کنند. 

اما زمان اسکوچیچ همین بازیکنان علیه او جبهه می گرفتند. 
درست است. در همه جا افراد دنبال یک سری پست یا منافع هستند 

تا 180 درجه تغییر کنیم. اینجا کسی که به تخصص کاری ندارد. 
کم است و شایسته سالاری هم مرده است.  رابطه سالاری حا

قلعه نویـــی در نشســـت خبـــری دیـــروز همچنـــان درباره 
اتفاقات دوره قبل حضورش در تیم ملی صحبت می کند 

و گویا قرار نیست آن روزها را فراموش کند. 
مـن هـم یـک دوسـت صمیمـی دارم کـه وقتـی یـک لغتـی را پیـدا می کنـد هرجـا 
می نشـیند مـدام از ایـن لغـت اسـتفاده می کنـد. ایـن مطالـب بـرای مـردم عامـه 
گر بخواهید تخصصی و کارشناسی فکر کنید این راه که می روید  است اما ا
گر قهرمان آسـیا هم بشـویم که  به ترکسـتان اسـت و ما را به جایی نمی رسـاند. ا
نمی شـویم بـاز هـم بـه جایـی نرسـیده ایم. ایـن بچه هـا هـم بـه آخـر خط رسـیده و 
یکن ملی هسـتیم. خود من مطالبی که  فقط می خواهند باشـند تا بگویند باز

یـس می کـردم، امـروز دیگـر بـه درد نمی خورد! یـک سـال پیـش تدر

یکن فولاد بار دیگر جنجال آفرید و این بار در درگیری  محمـــد عبـــاس زاده باز
با ســـرمربی تیمش تمرینات را ترک و راهی قائمشـــهر شد. طی سال های اخیر 
یکن حریف به اختلاف  یکن خودی درگیر می شد، یا با باز یکن یا با باز این باز
می خورد یا با سرمربی خود دچار چالش می شد. این بار نیز عباس زاده طبق 
روال همیشـــگی نتوانســـت فصل را به آرامی در فولاد سپری کند. او که چندی 
پیـــش با آبشـــک در تمرینات فولاد درگیر شـــده بود این بار بـــا مارتینز بگومگو 
پیـــدا کرد و روند همیشـــگی خـــود را ادامه داد. محمد عباس زاده مصدوم بود 
ی فولاد مقابل آلومینیوم راهی مرخصی  و مایل بود یک روز زودتر و قبل از باز
شود. مارتینز اما با این درخواست او موافقت نکرد که در نتیجه درگیری لفظی 
بین دو طرف ایجاد شـــد. این رفتار عباس زاده چنان ســـرمربی جدید فولاد را 
تحت تاثیر قرار داد، که در ادامه حاضر به هیچ گونه سازشی نشد و رسما طی 

یکن را در اختیار باشگاه قرار داد.  نامه ای مکتوب این باز

 مارتینز راضی نشد
کنون به نتیجه نرسیده و  صحبت های اولیه با مارتینز از طرف باشگاه فولاد تا
یکن نیست. بگومگوی عباس زاده  او حاضر به هیچ گونه مماشاتی با این باز
با این مربی چنان برایش گران تمام شده که حتی درصورت مداخله باشگاه 
و اعلام سازش نیز امکان بازگشت او به تمرینات بعید به نظر می رسد. حالا 
باشگاه فولاد نه تنها چالشی به نام بازگرداندن عباس زاده به تمرینات فولاد دارد 
بلکه با دردســـر بزرگ تری به نام مارتینز مواجه اســـت. جالب است بدانید که 
این مربی این طور که نزدیکان باشگاه فولاد می گویند بسیار لجباز و یک دنده 
کره با او درخصوص چنین مســـائلی امـــری بیهوده به نظر  اســـت و تقریبـــا مذا
می رســـد از این رو برای مشـــخص شـــدن تعیین تکلیف محمد عباس زاده و 
باشـــگاه فولاد فقط باید منتظر گذر زمان بود چون مســـئولان این باشـــگاه خود 

نیز نمی دانند با این مربی لجوج چه عاقبتی در انتظار آنهاست . 

 کمیته انضباطی برای یاغی
قرار اسـت کمیته انضباطی باشـگاه فولاد تشـکیل جلسـه داده و به وضعیت 
محمد عباس زاده رسیدگی کند. این جلسه قرار است هفته آینده برگزار شود 
امـا هنـوز مسـئولان ایـن باشـگاه درخصـوص روز جلسـه بـه توافـق نرسـیدند. در 
صورتی کـه کلیـه عوامـل حاضـر در کمیتـه انضباطـی بتواننـد در باشـگاه فـولاد 
گـرد هـم جمـع شـده و تشـکیل جلسـه دهنـد رسـیدگی بـه وضعیـت محمـد 
عبـاس زاده و اختلافـش بـا سـرمربی ایـن تیـم در اولویـت آنهاسـت. بـه ایـن 
ترتیب تا زمانی که جلسه تشکیل نشود و درخصوص رسیدگی به پرونده این 
یکن به جمع بندی نرسیده و تصمیم گیری نکنند، نمی توان در مورد آینده  باز
او و باشـگاه فـولاد بـه نتیجـه خاصـی رسـید. حتـی مسـئولان باشـگاه فـولاد نیـز 
در ایـن خصـوص سـردرگم هسـتند. از ایـن رو بـا توجـه بـه اینکـه مارتینـز حاضـر 
یکـن را در تمرینـات بپذیـرد، مسـئولان  نیسـت تحـت هیـچ شـرایطی ایـن باز

باشـگاه تصمیم گیـری درمـورد او را بـه بعـد از جلسـه کمیتـه انضباطـی موکـول 
کردنـد. بـه همیـن دلیـل بـا توجـه بـه اینکـه تمرینـات تیـم فـولاد از دیـروز آغـاز 
یکنان حضور ندارد و شایعاتی  شده است اما محمد عباس زاده در جمع باز
ی  درخصـوص جدایـی او مطـرح شـده اسـت. حضـور محمـد عبـاس زاده رو
ی نساجی از یکسو و تمایلات برخی  سکوهای ورزشگاه وطنی و تماشای باز
ی باشـگاه نسـاجی بـرای بازگشـت ایـن مهاجـم بـه تیم شـان  پیج هـای هـوادار
از سـوی دیگر این شـایعه را قوت می بخشـد؛ او که روزهای خوشـی را در تیم 
نسـاجی سـپری کـرده حـالا کـه بـا باشـگاه فـولاد بـه اختـلاف نظـر خـورده اسـت 
ی کند، مخصوصا  بدش نمی آید به قائمشـهر برگشـته و برای تیم نسـاجی باز
کـه مهـدی رحمتـی نیـز از نبـود یـک تمام کننـده رنـج می بـرد. بـه نظـر می رسـد 

ی از او نیـز در همیـن راسـتا باشـد.  حمایـت پیج هـای هـوادار

 فولاد عباس زاده را بر می گرداند
یکـن بـه تمرینـات فـولاد  بـا ایـن حـال از باشـگاه فـولاد خبـر می رسـد کـه ایـن باز
بـاز می گـردد. عبـاس زاده قـراردادی دوسـاله دارد. از طرفـی مربـی طـی نامـه 
ی را در اختیار باشـگاه قرار داده و خواهان جدایی و تسویه حسـاب  کتبی و
یکن شده است . از این رو بازگشت او به تمرینات نیازمند یک  مالی این باز
گر بخواهد قراردادش را با فولاد فسخ  تعامل سفت وسخت دوطرفه است؛  او ا

کند نمی تواند به تیم دیگری برود در نتیجه باید با باشگاه توافق کند و 
فولادی ها نیز مایلند این توافق در جهت بازگشت به تمرینات باشد. 
گر عباس زاده می خواهند از فولاد جدا شده و شانس  به این ترتیب ا
خود را در تیم دیگری امتحان کند باید ابتدا رضایت باشگاه فولاد 
را جلـب کـرده و سـپس از جمـع آنهـا جـدا 

شـود. از ایـن رو مارتینـز مانـع بزرگـی بـرای بازگشـت عبـاس زاده بـه تمرینـات 
اسـت. از ایـن رو جلسـه کمیتـه انضباطـی در مـورد او به شـدت جـدی بـه نظـر 
یکن آرام و خونسـردی نیسـت، از  می رسـد. فولادی ها می دانند عباس زاده باز
طرفی مارتینز نیز به راحتی نمی تواند اعصاب خود را کنترل کند اما جدایی 
عبـاس زاده از جمـع فولادی هـا بـا توجـه بـه قـرارداد دوسـاله بـه راحتـی صـورت 
نمی گیرد و فقط زمانی سـندیت می یابد که دو طرف راضی به فسـخ باشـند. 
ی  یکن که چنین سوابقی در کارنامه دارد و پیش از این نیز به خاطر باز این باز
ی هایی را منتشـر  ، بارها علیه سـرمربی اسـتور کتور ندادن خمز به او در تیم ترا

کـرده بـود ایـن بـار نیـز به راحتـی بـا مارتینز سـازگار نخواهد شـد. 

 مارتینز در یک صورت کوتاه می آید
گر  هرچنـــد یکـــی از نزدیـــکان باشـــگاه بـــه ما گفـــت مارتینز لجباز اســـت اما ا
ی تیمش کمـــک کنند با  احســـاس کنـــد دشـــمنش می تواند به کســـب پیروز
او دســـت خواهـــد داد. بـــه ایـــن ترتیب فولادی ها می توانند با اســـتفاده از این 
حقه، مارتینز را توجیه کنند که حضور عباس زاده می تواند در کســـب نتایج 
مطلوب تاثیر مثبت داشته باشد تا شاید بتوانند به این ترتیب صلح و آشتی 
را برقرار کرده و مهاجم تیم شان را به تمرینات بازگردانند. گویا برای این مربی 
یکنی جوان یا پیر است، چه توانایی هایی دارد و از چه  فرقی نمی کند که باز
امتیازاتی محروم است. او با هرکه لج کند با خودش لج نمی کند. از این رو 
یکن مغضوب اوســـت بتواند به تیمش کمک  گر عباس زاده که باز حتی ا
کند شاید دستور بازگشت او را صادر کرده و اجازه حضورش در تمرینات 
را بدهـــد. پـــس عبـــاس زاده که همواره با تنش دوســـتی صمیمی دارد برای 

تمرینات برگردد باید به ســـرمربی ثابت اینکه بتواند به 
کند که حضورش در فولاد لازم و ضروری 
گر هم قصد جدایی دارد باید  اســـت و ا
رضایت مدیران باشگاه فولاد را جلب کند 
تـــا بـــا رضایـــت کامل آنهـــا و بدون هیچ دردســـری 
جدا شده به تیم جدید بپیوندد. به این ترتیب برای مشخص شدن 
وضعیت عباس زاده باید تا هفته آینده و مشخص شدن نتیجه کمیته 

انضباطی صبر کنیم. 
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برخی حرف های قلعه نویی پوپولیستی است
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فولاد راضی نیست، مارتینز کوتاه نمی آید
گلرجواناستقلالسازجداییکوککرد؟

خالدآبادی: می خواهم 
جایی باشم که بازی کنم!

محمدرضا خالدآبادی، دروازه بان شماره یک تیم ملی امید که بعد از 
ی آبی ها،  یادی ســـرانجام برای حضور در قفس تور کش وقوس های ز
به استقلال پیوست بعد از قفل شدن به نیمکت این تیم، حالا ساز 
جدایی کوک کرده و بعد از رد هر دو پیشـــنهاد باشـــگاه مبنی بر کسر 
رقم قرارداد در فصل جاری یا تمدید بلندمدت قرارداد، به استقلالی ها 
یکن  اعلام کرده است قصد دارد از این باشگاه جدا شود. درباره این باز
ی می کرد و با وجود داشتن قرارداد به  که فصل گذشته در هوادار باز
یگری خود  اســـتقلال پیوســـت، شنیده می شـــود برای ادامه مسیر باز
ی انتخاب کرده  باشـــگاه ملوان را به منظور ســـپری کردن دوران سرباز
است. گویا قصد دارد با یک تیر دو نشان زده و همزمان با پشت سر 
ی  گذاشـــتن خدمـــت، بتواند در یک تیم لیگ برتـــری نیز فرصت باز
کردن را داشـــته باشـــد. خالدآبادی چند روز قبل در جمع نزدیکانش 
ی کردن  اعلام کرده اســـت که قصد دارد به تیمی برود که فرصت باز
که با حضور حسینی آماده در  ی برسد؛ چرا ی باز داشته باشد و به و
ی نخواهد رســـید. البته او  ی به و درون دروازه اســـتقلال، فرصت باز
کنش به شایعات مطرح شده درباره احتمال جدایی اش  دیروز در وا
ی با قلب آبی منتشر کرد تا به نوعی نشان دهد که ممکن  یک استور

است در جمع آبی ها ماندنی باشد. 

مهاجمپرسپولیسامشببرمیگردد

نبیل از فردا در تمرین قرمزها
ی  نبیـــل باهویـــی کـــه بـــه خاطـــر درد در ناحیـــه همســـترینگ در باز
ی از یحیی  پرســـپولیس و ســـپاهان به میـــدان نرفت، بعد از ایـــن باز
ی راهی کشورش شود. او قرار  گل محمدی مرخصی گرفت تا چند روز
اســـت امشـــب به ایران برگشته و از روز جمعه در تمرین سرخپوشان 
یکن، او مصدومیتش  حاضر شـــود. به گفتـــه مدیربرنامه های این باز
برطرف شـــده و بعد از بازگشـــت بدون مشـــکل در تمرینات گروهی 
تیمـــش شـــرکت خواهـــد کرد. مهاجم ســـوئدی هنوز موفـــق به گلزنی 
برای پرسپولیس نشده و امیدوار است که مجددا فرصت حضور در 

ترکیب اصلی این تیم را پیدا کند. 

برایتمریندرفصلسرما

پرسپولیس به دنبال زمین تمرین
یحیی گل محمدی تقریبا یک ســـال پیش بود که به مدیران باشـــگاه 
ی زمین شماره یک ورزشگاه  پرســـپولیس پیشـــنهاد داد فضای کنار
شهید کاظمی را به زمین چمن تبدیل کرده تا یک زمین ذخیره برای 
ی داشته باشند اما توجهی به  ی تمرینات خود در مواقع ضرور برگزار
خواسته این مربی نشد؛ هرچند باشگاه پرسپولیس برای ساخت این 
زمین روی کمک هوادار متمول خود حساب کرده بود که آن هم منتفی 
شد. در شرایط فعلی با توجه به آغاز فصل سرما یحیی گل محمدی 
یـــک زمیـــن تمرین دیگر برای تیمش می خواهد تا در روزهای بارانی و 
برفی مجبور نباشـــد در زمین ورزشـــگاه شـــهید کاظمی تمرین کنند؛ 
کـــه در آن صـــورت ایـــن زمین به ســـرعت کیفیتـــش را به طور کل  چرا
از دســـت خواهد داد. حســـین بادامکی، معاون ورزشـــی پرسپولیس 
وظیفه دارد به زودی یک زمین مناسب برای سرخپوشان پیدا کند.

توصیهجالبمدرسفیفابهقلعهنویی
مربیگری تغییر کرده، حتما در کلاس ها شرکت کنید!

کادمی ملی فوتبال برگزار شد که در حاشیه آن دوره های مربیگری هم برگزار می شود تا به این  نشست خبری تیم ملی درحالی روز گذشته در آ
ترتیب تقارن این دو اتفاق، حاشـــیه جالب توجهی را به وجود بیاورد. بر همین اســـاس مســـعود اقبالی، مدرس رســـمی فیفا و کارشـــناس فوتبال 
کشـــورمان که آموزش مربیان را برعهده دارد به طور اتفاقی با قلعه نویی ســـرمربی تیم ملی رو در رو شـــده که ابتدا قلعه نویی بعد از احوالپرســـی با 
گر اجازه بدهید ســـر کلاس هایتان حاضر شـــویم که اقبالی در پاســـخ این طور جواب می دهد که اتفاقا این کار  اقبالی به شـــوخی به او می گوید ا

واجب است چون در این سال ها علم مربیگری خیلی تغییر کرده است.

نیلوفر مژدهی
خبرنگار


